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Bestuur verslag CDF 2022.     
Na twee jaren geen activiteiten te kunnen 
organiseren kon in 2022 de draad weer worden 
opgepakt. De agenda werd niet meer bepaald door 
het Coronavirus. Er was dan ook bijna sprake van 
een hernieuwde kennismaking tijdens de 
Startbijeenkomst in Wergea. Voor het eerst konden 
de nieuwe leden eindelijk ‘yn’e kunde’ komen met 
hun clubgenoten. Ook kon de uitgestelde 
buitenlandse reis plaatsvinden en werd een 
nieuwsgierig bezoek gebracht aan Cardiff, de 
hoofdstad van Wales. Al met al was er sprake van 
een druk, maar mooi jaar. 
 

 
                  

Leden 
In 2022 had CDF 74 leden. In totaal konden vier 
nieuwe leden worden bijgeschreven, t.w.  
Elze Klinkhammer, Accolade, Vincent Maas, 
Zorggroep Alliade, Folkert Bangma, Stichting voor 
openbaar voortgezet onderwijs Fryslân Noord en  
René Nagelhout, Sintrale Kommisje Skûtsjesilen. 
Daarnaast nam Houkje Rijpstra (Omrôp Fryslân) de 
plek in van Nina Hiddema en Friso Douwstra 
(Provinsje Fryslân) die van Sander de Rouwe.  
In 2022 hebben Durk van Tuinen, Frisia Zout,  
Sjouke Tjalsma, Royal Lankhorst, Leo van der Meer, 
Probo Sign B.V. en Harry van Dalfsen, Wafilin 
Systems hun lidmaatschap van de club beëindigt. 
 
 
 

 
 
Vergaderingen en bijeenkomsten 
In 2022 hebben in totaal zes reguliere 
bestuursvergaderingen plaatsgevonden. Er is 
vergaderd op 5 februari, 25 maart, 22 april, 24 juni, 
31 augustus en op 10 oktober 2021. Daarnaast heeft 
op 31 augustus het jaarlijkse ‘Pindaoverleg’ 
plaatsgevonden, waarin het bestuur in een 
informele setting heeft gesproken over het 
functioneren en de toekomst van de club en de 
activiteiten van CDF in 2023. De vergaderingen 
konden eindelijk weer fysiek op locatie 
plaatsvinden.  Gedurende het jaar is door de 
bestuursondersteuner een aantal keren overleg 
gevoerd met de voorzitter en met de 
penningmeester.  
 
Werkgroepen 
In 2022 kon de werkgroep Fryske Ambassade, 
bestaande uit Gerlof Reijneker, Hans-Paul van der 
Snee en Martin Cnossen eindelijk weer aan de slag. 
In het proces zijn verschillende stappen gemaakt die 
hebben geleid tot een plan van aanpak. Bij de 
uitvoering zullen jongeren worden betrokken die 
met eigentijdse middelen aan de slag gaan om 
Fryslân te promoten. 
 
Activiteiten 
Na twee jaren met Corona maatregelen konden 
eindelijk weer bijeenkomsten worden 
georganiseerd waarbij de leden fysiek aanwezig 
konden zijn. 
 
Startbijeenkomst CDF 2022 
Op zaterdag 14 mei kon in Wergea sinds lang tijd 
weer een Startbijeenkomst CDF worden gehouden. 
In samenwerking met Tryater konden omstreeks 
70 leden met hun partners aanwezig zijn bij de 
première van de grote locatievoorstelling Under 
Wetter. Voorafgaand daaraan was in De Biddler, 
een ontvangst georganiseerd met een borrel, 
gevolgd door een exclusief diner, bereid door chef-
kok Geert-Jan Vaartjes (o. a. Lauswolt, De Librije en 
Oan Tafel en Grand Café JAN!) en zijn brigade.  
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Aansluitend liepen de gasten naar de voorstelling, 
die op de ijsbaan van Wergea plaatsvond. Met 
Under Wetter eerde het toneelgezelschap de 
Friese schaatstraditie, maar werd ook de 
klimaatverandering aangekaart. In de voorstelling 
speelden onder meer Tamara Schoppert, Rogier in 
‘t Hout en Lourens van den Akker samen met 
trombonisten onder leiding van Sytze Pruiksma en 
met dansers van Ivgi & Greben. 
Tatiana Pratley, artistiek leider van Tryater en 
regisseur van het stuk was drie jaar eerder geleden 
op het idee van Under Wetter gekomen. De in de 
winter onder water staande ijsbanen, die zelden 
meer bevriezen, maakten voor haar de opwarming 
van de aarde heel tastbaar. Zij vroeg zich af: wat 
gebeurt er met die lege plekken in dorpen, die 
vroeger zo’n belangrijke ontmoetingsplek 
waren?”. In de voorstelling werd door de ogen 
van boerenfamilie Kingma het verhaal verteld 
over de functie van de ijsbaan door de jaren en 
generaties heen.  
Het was een bomvolle voorstelling, waar je 
vanaf de tribune ogen en oren tekortkwam. 
Beweging speelde ook een belangrijke rol in de 
voorstelling wat bleek uit het feit dat werd 
samengewerkt met het nieuwe internationale 
dansgezelschap in Friesland: Ivgi & Greben. De 
gasten konden de voorstelling zeer waarderen 
en na afloop werd door velen nog even 
nagepraat en het glas geheven in De Biddler. 

 
 
Zakendiner CDF 2022  
 
Het Zakendiner, dat op 24 mei in Grand Café Post 
Plaza in Leeuwarden werd gehouden, was 
drukbezocht en stond dit keer in het teken van 
‘Leven in Fryslân’. Ingrid van de Vegte, directeur 
van het Fries Sociaal Planbureau, gaf een 
toelichting op de uitkomsten van de eerste fase 
van het onderzoek naar brede welvaart in onze 
provincie. Daarbij ging zij in op staat van Fryslân, 
gaf zij een beeld van de eerste effecten van COVID 
en liet zij zien hoe Friese samenleving aankeek 
tegen ‘de staat van Fryslân’ Aan de hand van data 
en gespreksresultaten schetste zij een beeld van de 
uitdagingen waar we in Friesland de komende 
jaren voor staan. Het gevecht om de ruimte, de 
schaarste op de arbeidsmarkt, de vitaliteit van het 
MKB en de toekomst van de zorg zijn daarbij 
belangrijke thema’s. 
 
Aansluitend ging Marcel de Jong met de leden in 
gesprek en konden zij reflecteren op de 
onderzoeksresultaten. De aanwezigen werden ook 
bevraagd op hun uitdagingen en hoe zij daar als 
bestuurder mee omgaan in hun eigen organisatie?  
Tijdens de borrel en het diner werd daarna in 
groepjes verder gesproken. Daar werden vragen 
geformuleerd en suggesties gedaan als input voor 
het programma van de reis naar Wales. 
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Buitenlandse reis 
Van 28 september tot en met 1 oktober jl. heeft 
een groep van 76 personen, leden met hun 
partners, een bezoek gebracht aan Cardiff, de 
hoofdstad van Wales. Het was de vierde 
buitenlandse reis die door CDF, sinds de doorstart 
in 2011, werd georganiseerd.  
Bij de reis naar Helsinki was Circulaire Economie 
het centrale thema. In Wales ging de aandacht uit 
met name uit naar scholing en arbeidsmarkt, het 
vasthouden van jongeren, ondernemerschap en 
innovatie en taal, cultuur en recreatie & toerisme. 
Doel van de reis was inzicht te krijgen op hoe men 
in Wales de uitdagingen voor toekomst aangaat en 
wat Fryslân daarvan kan leren. 
 
Opvallend was dat het land bezig is met een groot 
project dat Wales naar de toekomst moet leiden. 
Cymru 2050 komt daarbij steeds voorbij en werkt 
als een verbindend element. Eveneens spelen 
herkomst, historie, cultuur, taal en positionering 
een rol. Ook het onderwijs wordt op dat grote doel 
afgestemd.  
Wat opviel was de zichtbaarheid van het Welsh in 
de openbare ruimte. De eigen taal wordt 
consequent gebruikt in openbare gebouwen, bij de 
politie en op de airport. Zichtbaar was helaas ook 
de armoede onder de bevolking in de stad.  
 

 
 
De Commissaris sprak bij de wrap-up van een 
waardevolle reis waar nieuwe verbindingen zijn 
gelegd en de onderlinge banden versterkt.  
 

 
Het gaf hem nieuwe energie om gezamenlijk te 
werken aan de toekomst van Fryslân. Al met al kan 
terug worden gekeken op een geslaagde reis 
waarbij taal, cultuur, economie en sport elk op hun 
eigen wijze inspiratie hebben gegeven bij het 
werken aan de toekomst van Fryslân.  
 

 
 
Reünie CDF 2022 
Op vrijdagavond 1 december 2022 waren ruim 70 
leden met partners te gast bij de door de 
Commissaris van de Koning georganiseerde reünie 
van de reis naar Wales. 
In het gebouw van Tryater werden de gasten 
persoonlijk door de heer Brok en gedeputeerden 
Fokkens en Douwstra ontvangen. De commissaris 
was blij met de grote opkomst en sprak zijn 
waardering uit voor CDF en haar leden en het werk 
wat zijn verrichten. Daarna volgde een prachtig 
voorstelling van Tryater met de naam Sintgelok. 
Karel Hermans nam de zaal mee in de mystiek van 
Sint-Nicolaas. Met hulp Klaassen en met de enige 
echte Sint Piter werd het verhaal levend gemaakt 
en voelde menigeen zich weer even kind. Uit volle 
borst werden liedjes meegezongen en na afloop 
van de voorstelling gingen velen nog even op de 
foto met de goede sint.  
Onder het genot van een hapje en een drankje 
werd daarna naar een fotoverslag gekeken van de 
reis naar Wales. Met de beelden kwamen ook de 
verhalen los over het verblijf in Cardiff. Er werd 
nog lang nagepraat over voorstelling en over de 
reis naar Wales. Een geslaagde avond die door alle 
aanwezigen zeer werd gewaardeerd. 
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Eindejaarbijeenkomst CDF 2023 
Na een periode van twee jaar was het eindelijk 
weer mogelijk om een Eindejaarbijeekomst te 
organiseren. Door de Coronamaatregelen konden 
de leden in 2020 en 2021 niet fysiek bij elkaar 
komen. Bijna 50 leden hadden zich aangemeld om 
op 23 november aanwezig te zijn op het Friesland 
College in Leeuwarden. 
 
De avond begon om 17.15 uur met de 
ledenvergadering. De voorzitter sprak was blij dat 
CDF eindelijk een keer te gast kon zijn op het 
Friesland College. Een langgekoesterde wens die 
nu eindelijk gerealiseerd kon worden. 
De agenda kon vlot worden afgewerkt en leverde 
niet veel discussie op. De leden namen het 
bestuursverslag 2021 voor kennisgeving aan, 
verleenden décharge aan het bestuur voor het 
gevoerde financiële beleid in 2021 en stemden in 
met het programma 2023 en de daarbij behorende 
begroting. Ook de toelichting van de voorzitter op 
de stand van zaken van het project It Ferhaal Fan 
Fryslân leidde niet tot vragen. Het voorstel om de 
termijn van de zittende bestuursleden met een jaar 
te verlengen werd unaniem aangenomen. Dat gold 
ook voor de herverkiezing van een aantal 
bestuursleden en de voordracht om Elze 
Klinkhammer en Patrick Vink tot bestuurslid te 
benoemen. De voorzitter liet weten dat al op een 
eerder moment door het bestuur afscheid was 
genomen van Regina Bouius-Riemersma, die 
vanwege het aanvaarden van een betrekking 
elders de club tussentijds heeft verlaten. Bij die 
gelegenheid kreeg de unieke ‘mengkom’, die 
speciaal gemaakt was door Lies Huet van Lies 
Keramiek, en een bijpassend boekt bloemen. Om 
18.15 uur kon de vergadering kon worden 
afgesloten. 
 
Daarna vertelde Carlo Segers over de stand van 
zaken bij het MBO en over de fusieplannen van het 
Friesland College en Fries Poort, de beide ROC’s in 
Fryslân.  
 
 
 

 
 
Aan de hand van sheets schetste hij met cijfers een 
beeld van het MBO-onderwijs in Fryslân. Daaruit 
bleek dat ongeveer 60% van alle werkenden in 
Fryslân MBO’ers zijn en er jaarlijks 5.000 studenten 
met een MBO-diploma gaan werken of door 
studeren. In komende 15 jaar zal aantal studenten 
tussen de 10% - 30% dalen. Om een 
toekomstbestendig MBO te garanderen is een 
fusie tussen de beide Friese ROC’s nodig. 
 

 
 
Na een korte pauze kreeg gastspreker Marcel Levi 
het woord over het thema “Leiderschap in 
crisestijd”. Met een boeiende inleiding nam hij zijn 
gehoor mee door de medische ontwikkelingen in 
de afgelopen jaren en de uitdagingen waar we nu 
voor staan in de zorg. Daarbij ging in op de rol en 
positie van het management, de professionals en 
de patiënten en hoe het mogelijk was om in 
crisestijd (Coronapandemie) snel tot oplossingen te 
komen. Dit leidde aansluitend tot een geanimeerd 
gesprek met de leden, die de nodige vragen 
hadden. 
 
Bij het diner, dat door studenten van het Friesland 
College werd gemaakt en geserveerd, werd nog 
lang na gesproken over de avond. Omstreeks 22.00 
uur werd de avond afgesloten en kon iedereen 
voldaan huiswaarts keren van een boeiende 
Eindejaarbijeenkomst. 
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Contacten 
Op 10 mei kon ook het jaarlijks overleg met het 
College van Gedeputeerde Staten weer doorgang 
vinden. Op het bedrijf van Steinfort Glas in Franeker 
werd onder meer gesproken over het 
projectvoorstel Fryske Ambassade, waarmee Club 
Diplomatique Fryslân, het Fries Sociaal Planbureau, 
het Innovatiepact Fryslân en Merk Fryslân het beeld 
van Friesland positief willen beïnvloeden door over 
een periode van drie jaar het verhaal van Fryslân 
collectief zichtbaar te maken. Verder werd ingegaan 
op de gevolgen van Corona en de spanningen in 
Oost-Europa en de gevolgen daarvan voor het 
bestuursakkoord “Geluk op 1”. Tot slot werd 
stilgestaan bij de uitdaging van CDF hoe, met het 
oog op de missie en visie van CDF, met het ledental 
een passende afspiegeling van de Friese 
samenleving kan worden bereikt. Het was een 
nuttig gesprek dat werd afgesloten met een 
rondgang door het bedrijf. 
 
Verzoeken om ondersteuning. 
In 2022 werden verzoeken ontvangen van het 
Liwwader Bieroproer en Bosk om respectievelijk 
een voorstelling met de leden bij te wonen en om 
mee te werken met het verplaatsen van bomen. Op 
beide verzoeken is niet ingegaan. 
 
Communicatie 
Website –De website van de club is in 2022 
regelmatig bijgewerkt en van nieuws voorzien. 
 
Nieuwsbrieven - Naast het actueel houden van de 
website via Mailchimp zijn in het voor- en najaar 
twee nieuwsbrieven uitgebracht. Hiermee worden 
de leden op de hoogte gebracht van de activiteiten 
van de club.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
LinkedIngroep CDF - Om de onderlinge 
communicatie tussen de leden verder te 
bevorderen is medio 2019 een besloten 
LinkedIngroep CDF geopend. Hier kunnen leden 
nieuws over hun bedrijf of organisatie en 
uitnodigingen voor bijeenkomsten met elkaar 
delen. Wie tot de groep toegelaten wil worden kan 
dat kenbaar maken bij het secretariaat. 
 
 
Leeuwarden, 17 maart 2023. 
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